
P r o t o k ó ł Nr XXXIV 
 

        sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 15 marca 2013 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. 
       Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 830, a zakończyły o godz. 1150. 
       W obradach sesji uczestniczyło 13 radnych na ogólną liczbę 15 radnych.  
Lista obecności radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  
     Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RG. 
4. Zapytania i interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowie   
    za 2012 rok. 
7. Przyjęcie sprawozdań z wykonania planów finansowych za 2012 rok: 
    a) Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie, 
    b) Gminnej Biblioteki Publicznej, 
    c) Gminnego Centrum Kultury. 
8. Zatwierdzenie planów finansowych na 2013 rok: 
    a) Samodzielnego publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie, 
    b) Gminnej Biblioteki Publicznej, 
    c) Gminnego Centrum Kultury. 
9. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy za 2012 rok. 

10. Zatwierdzenie rocznych planów pracy stałych komisji Rady Gminy na 2013 rok.  
11. Rozpatrzenie projektów oraz podjecie uchwał w sprawach: 

     - zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 
     - podziału Gminy Szydłów na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 
       granic oraz siedzib obwodowych  komisji wyborczych,   
     - zmian w Uchwale Nr XXXII/ 147/ 2012 Rady Gminy Szydłów z dnia 28 grudnia                                                                                                                              
       2012 roku w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami  
       miejscowości Stary Solec, Nowy Solec, Solec – Piaski, Korytka w sprawie  
       ustalenia urzędowej nazwy miejscowości Solec, rodzaj – wieś, 
     - wyrażenia/ niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Szydłów na  
       rok 2014 środków stanowiących fundusz sołecki.     

12. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zamknięcie obrad.   

 
Ad. 1.   
                                                                                                                                                                                                                                                                       
Obrady XXXIV sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył  obradom Przewodniczący 
Rady Gminy pan Janusz Juszczak, który powitał obecnych na sesji radnych, Wójta 
Gminy, pracowników UG, kierowników jednostek, sołtysów i mieszkańców Gminy. 
 
Ad. 2.  
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad 
XXXIV sesji Rady Gminy i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian 
lub uzupełnień. 
Wójt Gminy zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad podjęcia uchwały                       
w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy na rok 2014 środków stanowiących 
fundusz sołecki, ze względu na odbywające się obecnie zebrania wiejskie jak 
również zebrania Ochotniczych Straży Pożarnych. W związku z tym  będzie można 
ten temat jeszcze przedyskutować i na następnej sesji zostanie podjęta powyższa 
uchwała.   
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku 
obrad i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 
jednogłośnie . 
Więcej wniosków nie zgłoszono w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 
odczytał ponownie porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami, który został 
przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły 
pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z poprzedniej sesji Rady 
Gminy, tj. Nr XXXIII. Zwrócił się do radnych o zgłaszanie ustnych uwag do protokołu. 
Radna Katarzyna Skuza zgłosiła,  że na 6 stronie,  w punkcie 7. zdanie: „Wójt Gminy 
odpowiadając stwierdził, że nie było zebrań z mieszkańcami naszej gminy ale były 
przeprowadzane rozmowy z mieszkańcami”,  winno brzmieć: „Wójt Gminy 
odpowiadając stwierdził, że nie było zebrań z mieszkańcami naszej gminy ale sołtysi 
przeprowadzili rozmowy z mieszkańcami.”  
Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych aby wykreślili w swoich protokołach                
w punkcie 7 na stronie 6 określenie „były przeprowadzone rozmowy”, a wpisać: 
„sołtysi przeprowadzili rozmowy”. Innych uwag do protokołu nie zgłoszono                                  
i w przeprowadzonym głosowaniu poprawka została przyjęta jednogłośnie - 13 
głosów „za”. Następnie Przewodniczący RG poddał pod głosowanie protokół Nr 
XXXIII , który został przyjęty jednogłośnie - 13 głosów „za”. 
 
Ad. 4.  
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili interpelacje i zapytania: 
- radny Jerzy Klamczyński – zgłosił, iż na drodze od  Grabek Dużych tablica „Gmina  
  Szydłów” jest nieczytelna i należy  wymienić na nową. Wymiany wymagają również  
  deski studni w Rynku, natomiast młodzież dojeżdżająca do szkół w Staszowie  
  domaga się aby na przystanku wybić wyjście od strony plebanii gdyż tam  
  zatrzymują się busy. Radny wyraził również swoją opinię na temat organizacji ruchu   
  drogowego wokół Rynku w Szydłowie – jego zdaniem wjazd do  Rynku od strony  
  UG winien być zamykany  łańcuchem gdyż wjeżdżają  tam samochody, natomiast  
  pracownicy instytucji i sklepów mieszczących się przy Rynku mogliby parkować   
  swoje samochody na parkingu przy kościele, bo parkując w Rynku na 8 godzin   
  blokują miejsca parkingowe mieszkańcom Gminy przyjeżdżającym na zakupy lub  
  załatwiającym sprawy w instytucjach,  
- radny Ireneusz Jastrząb - powiedział, że radni dostali wykaz mienia komunalnego,  
  a na zebraniach wiejskich mieszkańcy zgodni są  aby sprzedać mienie i coś  
  zrobić we wsi i zapytał czy ktoś z Urzędu Gminy zajmuje się takimi sprawami.                  
  W związku z likwidacją Posterunku Policji w Szydłowie mieszkańcy gminy nie mają   
  żadnych informacji na temat  działalności Policji, nie wiadomo kto jest dzielnicowym  
  i do kogo w razie potrzeby należy  się zwracać, na tablicy ogłoszeń w każdym  
  sołectwie powinna być taka informacja wraz z numerem telefonu. 
  Dalej radny stwierdził, iż w okresie odwilży widać było jaki jest stan dróg i zwrócił  
  uwagę na konieczność uzupełnienia ubytków,  w szczególności na drodze               
  w Księżej Niwie, zgłosił również problem oświetlenia przy przedszkolu w Potoku,  
  które raz się świeci a raz nie, 
- radny Krzysztof Ćwiek - powiedział, że akurat spadł śnieg i nie widać tego ale  
  chodnik w Rynku od GS do posesji pani Arendarskiej przełamuje się, są szczeliny             
  i kostka się rozchodzi. W związku z tym, że w Gminie Szydłów dominują uprawy  
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  sadownicze radny zapytał co będzie z opakowaniami  po środkach ochrony roślin                
  i nawozach gdy zaczną obowiązywać nowe przepisy w zakresie utrzymania  
  czystości i porządku. Wcześniej firmy „Remondis” i  „Zieliński” zbierały takie odpady.  
  Zapytał także kto jest właścicielem posesji przy budynku pana B. Papaja, bo skarży   
  się on, że okna w sąsiednim budynku są powybijane i ściana, która jest wspólna  
  z tym budynkiem przemarza mu, a turyści zwiedzający Szydłów również omijają tą  
  posesję z obawy, że może im coś spaść na głowę. Natomiast na ścianie jego  
  budynku  od strony Rynku zalega ziemia, która powoduje, że ściana ta  przemaka              
  - właścicielem tej działki powinien tą ziemię usunąć, 
- radna Katarzyna Skuza – powiedziała, że 2 tygodnie temu odbyło się w Solcu 
  zebranie  wiejskie i Wójt powiedział wtedy, że ma wejść w życie nowelizacja ustawy  
  o utrzymaniu czystości i porządku, która przewiduje stosowanie dwóch możliwości  
  opłat za odpady, tj. od osób i od gospodarstwa, a do dziś jest termin składania  
  deklaracji, które zakładają opłatę tylko od osoby,  
- radny Krzysztof Gruca - zgłosił, że oświetlenie uliczne w całej Osówce powinno  
  zapalać się o jednakowym czasie, a na drodze powiatowej od Osówki na Potok  
  należy ustawić znak z pierwszeństwem przejazdu. 
 

Ad. 5.  
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z prac w okresie między sesjami i  powiedział:  
- Zarząd Dróg Wojewódzkich zamierza wystąpić do Sądu w kwestii nieterminowego  
  wykonania dokumentacji na drogę Chmielnik – Staszów nr 765 i zwrócili się do gmin  
  przez które przebiega droga, aby gminy sporządziły upoważnienia dla  
  Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich do reprezentowania ich w sądzie, 
- przeprowadził rozmowy z geodetami w sprawie rozgraniczenia działki pana  
  Chaczyka i przedstawili oni stanowisko, że tą sprawą powinno zająć się starostwo,  
- 13 sadowników z gminy złożyło pismo o przywrócenie terminu na złożenie  
  wniosków o przyznanie pomocy w ramach działania 126 „Przywracanie potencjału  
  produkcji rolnej zniszczonego w wyniku wystąpienia klęsk żywiołowych oraz   
  wprowadzenie odpowiednich działań zapobiegawczych”. Wniosek ten wraz z  
  prośbą o pozytywne jego rozpatrzenie został przekazany  Ministrowi Rolnictwa i   
  Rozwoju Wsi, 
- odbywają się zebrania wiejskie gdzie poruszane są tematy śmieci i dróg, 
- EZGOK w Rzędowie zwrócił się z prośbą do gmin członkowskich  o zwiększenie 
  kapitału Związku, 
- odbyło się spotkanie Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu  
  Opieki Zdrowotnej w Szydłowie, 
- wspólnie ze strzelcami STS i panem M. Lesiakiem uczestniczył w spotkaniu pod  
  pomnikiem na Mokrem i związane było ze Świętem Żołnierzy Wyklętych, 
- uczestniczył  w zebraniu Kółka Rolniczego oraz w posiedzeniu GKRPAlkoh.,                     
  a także  w spotkaniu w Komendzie Powiatowej Policji w Staszowie, 
- w następnym tygodniu - w poniedziałek lub wtorek - ma odbyć się spotkanie                        
  ze Świętokrzyskim Zarządem Dróg Wojewódzkich w sprawie drogi Chmielnik –  
  Staszów,  
- przeprowadził rozmowę z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków gdyż gmina od          
  4 lat nie dostała  środków na remont kościoła pw. Wszystkich Św.   
 
Ad. 6.  
 
Przewodniczący RG poprosił Kierownika GOPS o skrótowe omówienie sprawozdania 
z działalności GOPS, gdyż  sprawozdanie to było szczegółowo przedstawione na 
posiedzeniach komisji RG. 
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Pani Stanisława Zawada – kierownik GOPS przedstawiła Informację z działalności  
 GOPS w 2012 r., z którego wynika, że w tym okresie, w stosunku do roku 2011 
wzrosła liczba osób ubiegających się o pomoc  przewidzianą w ustawie o pomocy 
społecznej. Zanotowano również wzrost liczby osób otrzymujących świadczenie 
pielęgnacyjne.  
Przewodniczący RG zapytał panią Kierownik GOPS czy dużo osób utraci 
świadczenia pielęgnacyjne w związku ze zmianą ustawy o świadczeniach rodzinnych 
wprowadzonych od stycznia br.  
Kierownik GOPS wyjaśniła, że świadczenia pielęgnacyjne utraci dość dużo osób. 
Świadczenia pielęgnacyjne pozostaną tylko dla matek opiekujących się dziećmi 
niepełnosprawnymi,  natomiast specjalny zasiłek opiekuńczy będzie wypłacony 
jedynie dla osób rezygnujących z pracy, a dochód osoby sprawującej opiekę łącznie 
z dochodem osoby wymagającej opieki nie przekroczy 623,00 zł. 
Innych pytań i uwag nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowie za 
2012 rok zostało przyjęte jednogłośnie.  Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 7. 
 
W tym punkcie porządku obrad jako pierwsza zabrała głos pani Barbara Szymańska 
- p.o. dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie 
i przedstawiła sprawozdanie z wykonania planu finansowego zakładu za 2012 rok.  
Poinformowała, że plan finansowy został pomniejszony o odprawę emerytalną, były 
również nieprzewidziane wydatki w poradni laryngologicznej. W formie darowizny 
przekazała do Ośrodka Zdrowia komputer - laptop.  
Pani dyrektor zwróciła się z prośba do Wójta w sprawie realizacji budowy parkingu 
przy Ośrodku Zdrowia w Szydłowie, który jest niezbędny gdyż wzrasta liczba 
pacjentów, a nie ma gdzie parkować samochodów – w ostatnim okresie liczba 
pacjentów wzrosła o 49 osób. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 
Jednocześnie pani Barbara Szymańska - p.o. Dyrektora SPZOZ w Szydłowie 
przedstawiła plan finansowy zakładu na 2013 rok. Radni nie zgłosili uwag do 
przedstawionego planu finansowego i w głosowaniu jawnym został on przyjęty 
jednogłośnie. Plan finansowy SPZOZ w Szydłowie na 2013 r. jest załącznikiem do 
protokołu sesji. 
Następnie pani Iwona Baran – Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej przedstawiła 
sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2012 rok. Sprawozdanie stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
Sołtys Osówki – pani Grażyna Gruca powiedziała, że na posiedzeniu komisji był 
zgłaszany wniosek aby bibliotekę przenieść do Gimnazjum gdyż są tam 2 wolne 
pomieszczenia. Wójt Gminy odpowiadając stwierdził, że od kilku miesięcy 
zastanawia się nad takim rozwiązaniem, bo koszt ogrzewania obecnych 
pomieszczeń biblioteki wynosi około 20.000,00 zł rocznie. 
Pani Iwona Baran dodała, że w pomieszczeniach biblioteki temperatura maksymalna 
wynosi 18 stopni, a są pomieszczenia gdzie temperatura wynosi od 13 do 16 stopni. 
Przewodniczący RG stwierdził, że koszty ogrzewania są dość wysokie, bo piec jest 
stary z lat 90, dziś piece są bardziej oszczędne. 
Więcej pytań i uwag nie było. 
Jako ostatnie sprawozdanie  z wykonania planu finansowego przedstawiła Dyrektor  
GCK – pani Maria Stachuczy. Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu sesji. 
Pani Dyrektor powiedziała, że dla GCK  2012 r. był jednym z najlepszych                             
w dotychczasowym okresie funkcjonowania. W roku 2012 GCK obsługiwało ruch  
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turystyczny, realizowanych było 6 projektów unijnych,  w ramach których m.in.: 
utworzono 2 przedszkola, zorganizowano naukę tańca nowoczesnego w Gimnazjum, 
naukę języka angielskiego,  funkcjonuje Klub Seniora. Zakupiono także kilka gablot 
do Skarbczyka celem ekspozycji zbiorów muzealnych, wykonano 2 place zabaw -      
w Potoku i w Rudkach, dokonano zakupu wyposażenia punktów przedszkolnych, 
które później będą przekazane do przedszkola w Szydłowie. 
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał, czy pani Dyrektor jest w stanie odpowiedzieć jaki 
procent w dochodach GCK stanowi sprzedaż biletów w dniu Święta Śliwki. 
Pani Dyrektor odpowiedziała, że dziś nie może dokładnie odpowiedzieć  ale 
przygotuje na następną sesję dokładną informację. 
Wójt Gminy odpowiedział, że w przybliżeniu około 106-107 tys. wynosi dochód ze 
sprzedaży biletów. Więcej pytań i uwag nie było i w przeprowadzonym głosowaniu  
jawnym sprawozdania finansowe GBP i GCK za 2012 r. zostały przyjęte 
jednogłośnie.  
 

Ad. 8. 
 

Pani Iwona Baran – Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Szydłowie 
przedstawiła plan finansowy na 2013 r. Plan finansowy stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
Pytań i uwag dotyczących planu biblioteki nie było i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym plan finansowy GBP w Szydłowie na 2013 r. został przyjęty jednogłośnie.  
Plan finansowy Gminnego Centrum Kultury przedstawiła dyrektor – pani Maria 
Stachuczy. Plan finansowy stanowi załącznik do protokołu. Pani Dyrektor wyraziła 
zadowolenie, gdyż we współpracy z z Pow. Urzędem Pracy w GCK zatrudnieni są 
stażyści, którzy pomagają przy obsłudze ruchu turystycznego. Obecnie jest w trakcie 
przygotowywania nowy projekt, który będzie finansowany ze środków UE. 
Pytań i uwag dotyczących planu nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
plany finansowe GBP i GCK na 2013 r. zostały  przyjęte jednogłośnie. 
W czasie trwania tego punktu porządku obrad jeden z  radnych zwolnił się i od tej 
pory obecnych na sesji było 12 radnych.  
 
Ad. 9.  
 
W tym punkcie porządku obrad przewodniczący stałych komisji Rady Gminy 
przedstawili kolejno sprawozdania z działalności podległych im komisji za 2012 r.  
Jako pierwszy sprawozdanie przedstawił radny Ireneusz Jastrząb – Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. Następnie sprawozdanie 
przedstawiła radna Karolina Bzówka – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Promocji Gminy. Kolejne sprawozdanie przedstawił radny Ryszard Sadłocha 
– Przewodniczący Komisji Budżetu. 
Jako ostatni sprawozdanie złożył radny Stefan Marszałek – Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej. 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o zgłaszanie pytań i uwag 
dotyczących sprawozdań.  
Radni nie zgłosili pytań do przedstawionych sprawozdań i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy za 2012 
rok zostały przyjęte jednogłośnie – 12 głosów „za”.   
Sprawozdania są załącznikami do niniejszego protokołu.  
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Ad. 10. 
 

Roczne plany pracy stałych Komisji RG na 2012 r. przedstawili kolejno 
przewodniczący poszczególnych komisji. 
Jako pierwszy plan pracy przedstawił radny Ireneusz Jastrząb – przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. Z kolei radna Karolina Bzówka  – 
przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Gminy przedstawiła plan 
pracy tej komisji, następnie radny Ryszard Sadłocha – przewodniczący Komisji 
Budżetu oraz radny Stefan Marszałek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
przedstawili plany pracy podległych im komisji na 2013 rok. Przewodniczący Rady 
Gminy poprosił radnych o zgłaszanie pytań i uwag dotyczących planów pracy. 
Radny Tadeusz Graca zapytał czy radni mogą otrzymać plany pracy wszystkich 
komisji. 
Przewodniczący RG zapytał czy jest taka potrzebna, bo plany pracy są                               
w dokumentach Rady Gminy i w każdej chwili każdy ma wgląd do dokumentów. Jeśli 
któryś z radnych chce mieć plan pracy może się zwrócić i zostanie zrobiona 
kserokopia. 
Więcej pytań i uwag nie było i w przeprowadzonym  głosowaniu jawnym plany pracy 
zostały zatwierdzone jednogłośnie – 12 głosów „za”. 
Plany pracy są załącznikami do protokołu. 
  
Ad. 11. 
 

W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania                                  
i uchwalania uchwał. 
Pierwszy projekt uchwały jaki został przedstawiony przez przewodniczącego obrad 
dotyczył zmian w budżecie gminy na 2012 r. 
Omówienia projektu uchwały dokonała pani Skarbnik Gminy - Alicja Kłonicka, która 
powiedziała, że proponowane zmiany dotyczą: 
W planie dochodów wprowadza się zmiany: 
- w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo – zwiększa się o kwotę 6.000,00 zł, tytułem    
  wpłaty na wykonanie przyłączy wodociągowych, 
- dział 758 – Różne rozliczenia – zmniejsza się o kwotę 35.024,00 zł - subwencję   
  oświatową – informacja Ministra Finansów nr ST3/4820/2/2013, 
- dział 852 – Opieka społeczna – w rozdziale 85212 zwiększa się dochody o kwotę  
  6,00 zł – wplata odsetek za nieprawidłowe korzystanie ze świadczeń rodzinnych, 
- dział 853 – pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – w rozdziale 85395 –  
  pozostała działalność – wprowadza się dotacje celowe w ramach programów    
  finansowych z udziałem środków europejskich (POKL) 
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo – zwiększa się o kwotę 5.000,00 zł - środki na  
  wydatki na zakup energii w świetlicach wiejskich,  
- dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa – rozdział 70005 – zwiększa się wydatki                
  o kwotę 10.000,00 zł na przeprowadzenie rozgraniczenia działek, 
- dział 758 – Różne rozliczenia – rozdział 75818 „Rezerwy ogólne i celowe”, § 4810  
  rezerwy, zmniejsza się o kwotę 32.628,00 zł, 
- dział 801 – Oświata i wychowanie – zwiększa się rozdział 80104 – Przedszkola                
  o kwotę 2.628,00 zł – dotacja dla Gminy Pierzchnica z tyt. zwrotu kosztów pobytu  
  dzieci z gminy Szydłów w oddziałach przedszkolnych i rozdział 80114 – zespoły   
  ekonomiczno - administracyjne o kwotę 1.300,00 zł - na wynagrodzenia  
  bezosobowe, a  zmniejsza się wydatki  o kwotę 36.324,00 zł, 
- dział 851 – Ochrona zdrowia – zmienia się kwoty wydatków o 3.000,00 zł pomiędzy  
  paragrafami, 
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- dział 852 – Pomoc społeczna – zwiększa się wydatki w rozdziale 85212 o kwotę  
  6,00 zł  tytułem zwrotu odsetek od świadczeń i przenosi się wydatki pomiędzy   
  paragrafami, rozdział 85214 – zmniejsza się o kwotę 15.645,00 zł, a zwiększa się   
  wydatki w rozdziale 85219 o kwotę 6.000,00 zł, z tego na zakup materiałów                       
  i  wyposażenia 240,00 zł, a kwotę 5.760,00 zł zabezpiecza się na dotację dla Gminy   
  Chmielnik – M-GOPS w Chmielniku, na usługi informatyczne, 
- dział 853 – pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – wprowadza się  
  wydatki w kwocie 149.000,00 zł na realizację projektu POKL „Czas na zmiany  
  w  Gminie Szydłów”,   
- dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zwiększa się wydatki     
  kwotę 15.000,00 zł, którą przeznacza się na nowe zadania inwestycyjne pn.   
  „Rewitalizacja zabytkowego centrum Szydłowa z budową parkingu i centrum   
  informacji turystycznej” w ramach LGR (Świętokrzyski Karp).  
Pytań i uwag dotyczących zmian w budżecie Gminy nie było i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym RG jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę – 12 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXIV/ 157/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Skarbnik Gminy poinformowała radnych, że w tym miesiącu musi odbyć się jeszcze 
jedna sesja RG myśli że będzie to 26.03. br.  gdyż jest nowe Rozporządzenie 
Ministra Finansów – i z związku z tym należy dokonać zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej.                                                                              
Wójt Gminy powiedział, że jednocześnie na tej sesji będzie podjęcie uchwały                     
w sprawie funduszu sołeckiego, a we wtorek 20.03. br. jest posiedzenie Kolegium 
RIO w Kielcach w sprawie 3 uchwał dotyczących śmieci i zobaczymy co tam 
wyniknie, należy domyślać się, iż chodzi o to, że uchwały te nie były podjęte                                    
w terminie, gdyż termin był do końca grudnia 2012 r.  
Powiedział również, że jesienią 2012 r. odbyło się spotkanie z Wojewodą i były 
pytania, co będzie gdy samorządy nie podejmą takich uchwał w terminie - Wojewoda 
odpowiedziała, że samorządy otrzymają pisma ponaglające. Ale żadnego pisma od 
Wojewody w powyższej sprawie nie otrzymaliśmy. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 
podziału Gminy Szydłów na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 
oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych Do przedstawionego projektu uchwały 
radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym RG 
jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę – 12  głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXIV/ 158/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni projekt uchwały przedstawiony przez Przewodniczącego Rady Gminy był w 
sprawie zmian w Uchwale Nr XXXII/147/2012 Rady Gminy Szydłów, z dnia 28 
grudnia 2012 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami 
miejscowości Stary Solec, Nowy Solec, Solec – Piaski, Korytka w sprawie ustalenia 
urzędowej nazwy miejscowości Solec, rodzaj – wieś. Wójt Gminy wyjaśnił, że 
konieczność dokonania zmiany w przedmiotowej uchwale wynika z faktu, iż                          
w uchwale z dnia 28.12.2012 r. określono termin zakończenia konsultacji na dzień 31 
stycznia 2013 r., a uchwała miała wejść w życie po 14 dniach od daty jej 
opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego. Jednak ze  
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względu na dużą liczbę materiałów przeznaczonych do publikowania w tym okresie             
w Dzienniku Urzędowym (budżety i WPF Gmin, uchwały podatkowe, itp.) uchwały  
RG podjęte na sesji w dniu 28.12.2012 r. zostały opublikowane dopiero w dniu 
11.02.2013 r., tj. 11 dni po terminie, w którym przewidziano zakończenie konsultacji 
objętych uchwałą Nr XXXII/ 147/ 2012. 
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłosili uwag lub zastrzeżeń                      
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym RG jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę – 
12 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXIV/ 159 /2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ad. 12. 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielił Wójt Gminy i powiedział: 
- tablica informacyjna Gminy Szydłów i deski przy studni zostaną wymienione, 
- na przystanku nie ma potrzeby wybicia ściany, gdyż młodzież widzi jak jedzie bus  
  i tylko parę metrów jest do przejścia,  
- tablice służące do ogłoszeń zostaną uporządkowane, 
- mienie gminne - na następną sesję nie zdążymy, ale zostanie dokonana wycena              
  i ogłosimy  przetargi, 
- na najbliższą sesję zostanie zaproszony Komendant Powiatowy Policji                                
  i  dzielnicowy Gminy Szydłów,  
- z chwilą nastania wiosny na drogi gminne będzie rozwożony rumosz, 
- chodnik od GS w stronę pani Arendarskiej układany był przez firmę „Tombet” i na  
  wiosnę będzie poprawiony, 
- w sprawie wypełniania deklaracji - dobrze, że ludzie wypełniają, gdyż zastanowimy   
  się i od rodzin wielodzietnych będziemy chcieli zrobić opłatę od gospodarstw aby  
  nie obciążać ich dużymi kosztami odbioru śmieci, 
- posesja obok pana B. Papaja – w tym roku chce wykonać projekt i wybudować   
  budynek w stanie surowym, a Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Szydłowskiej ma  
  działkę od strony Rynku i prawdopodobnie proponowali panu Papajowi aby sam  
  usunął ziemię a oni mu za to  zapłacą ale nie wyraził zgody,  
- opakowania po opryskach i nawozach - ustawa mówi, że należy zwrócić tam gdzie  
  się kupuje takie środki. 
Pani Jolanta Jopkiewicz – sołtys Potoka Rządowego powiedziała, że zwraca się 
opakowania ale po środkach o I klasie toksyczności, ale  chodzi o opakowania po 
innych opryskach, które do tej pory były składowane w kontenerach.  
Wójt odpowiedział, że na pewno będą punkty zbierania odpadów.  
Sołtys z Szydłowa powiedział, że punkty będą ale kto będzie za to płacił, bo jeśli 
wszyscy mieszkańcy to będą pokrzywdzeni ci co nie mają gospodarstwa rolnego.   
Radny Tadeusz Graca powiedział, że teraz te odpady odbierały firmy „Remondis”                
i „Zieliński” i zapytał czy firma, która wygra przetarg też będzie odbierała te odpady.  
Sołtys z Szydłowa powiedział, że jeżeli te odpady w przetargu zostaną  uwzględnione  
to będziemy musieli za nie płacić.  
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Pani Skarbnik poinformowała, że deklaracje są po to aby wiedzieć ile i jakich śmieci 
będzie, dopiero w specyfikacji będzie uwzględnione do przetargu. Mamy 
zaplanowane dochody i wydatki i po pierwszym półroczu będziemy wiedzieć 
dokładnie. Gmina w pierwszym półroczu musi liczyć się z poniesionymi kosztami 
gdyż musi być zatrudniony pracownik, musimy zapłacić sołtysom prowizję. 
Przewodniczący RG powiedział, że mieszkańcy muszą myśleć o śmieciach jak 
kupują lodówkę aby starą oddać do sklepu, w którym robimy zakup gdyż koszt za 
odbiór mamy uwzględniony przy zakupie nowej lodówki. 
Radny Jerzy Klamczyński zapytał co będzie z odbiorem leków przeterminowanych. 
Pan Michał Kaczmarczyk odpowiedział, że przeterminowane leki musi przyjąć 
apteka.   
Radna Katarzyna Skuza zapytała co będzie z GS, czy każdy sklep będzie miał 
pojemnik. 
Pan Kaczmarczyk Michał odpowiedział, że GS będzie musiał złożyć deklarację                             
i zobaczymy co uwzględnią w deklaracji.  
 

Ad. 13. 
 

W dyskusji głos zabrali: 
- pan Stanisław Wojterski – sołtys z Szydłowa - powiedział, że w zeszłym roku  
  zgłaszał  potrzebę zaplanowania w budżecie gminy środków finansowych na  
  dokumentacje na  naprawę wodociągu na ul. Soleckiej i Wschodniej oraz                          
  w Grabkach Dużych.  
  Dalej powiedział, że przy wyjeździe z ulicy  Cmentarnej w stronę Rynku jest znak  
  „ustąp pierwszeństwa”, który należy wymienić na znak „stop”. Ulica Opatowska  
  powinna być oznaczona znakiem jako droga pożarowa, oraz stwierdził, że na tej  
  ulicy jest ustawiony znak zakazu ruchu, który jest już nieczytelny i należy go  
  wymienić - należy wymienić również taki znak z drugiego końca odcinka ulicy, na  
  którym obowiązuje zakaz ruchu.  
  Zwrócił również uwagę na oświetlenie uliczne na przeciw firmy „Agrobud” i na ulicy  
  Wschodniej przy wyjeździe na ulicę Rakowska, które miga i należy to  naprawić. 
- radny Stanisław Buszko - poinformował, że obok jego posesji w Jabłonicy elektrycy  
  naprawiali oświetlenie, które bez przerwy się psuje i powiedzieli oni, iż konieczny  
  jest zakup nowej lampy, 
- radny Andrzej Pasternak - poprosił o dokończenie równania poboczy  w Brzezinach   
  - jest do wykonania około 150 m, a drogą do Małych Brzezin nie da się dojechać –  
  jak odmarznie należałoby nawieźć  rumoszu.  
Wójt Gminy odpowiedział w sprawie poboczy, że jak ustąpi zima należy uzgodnić 
termin i prace te zostaną wykonane,  
Jeśli chodzi o lampy, to  na dzień dzisiejszy nie mamy nowych lamp, a co do 
funkcjonowania oświetlenia ulicznego – przy zgłaszaniu awarii należy również znać 
numer słupa, na którym zamontowana jest lampa.  
 

Ad. 14. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonał zamknięcia obrad XXXIV sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
 
      Protokołowała 
 
Teresa Kaniszewska 


